



Yellowknife Education District No. 1

District Newsletter

May 2025

Dear Students, Staff, and Families,

As we move into May and enjoy the early signs of spring, I'd like to take a moment to reflect on the events that have brought us together this month and highlight what's coming up next. As always, our schools are busy with a variety of activities. Thank you to the students, staff and families who help make the learning opportunities possible, both in and out of the classroom.

Looking Back: A Month Full of Community and Celebration

April was a busy and exciting time across our district:

- **April 4:** We celebrated the YKDFN Spring Carnival with a half-day Civic Holiday, enjoying a wonderful display of culture and community spirit.
- **April 6:** Many students and families participated in the Yellowknife Ski Loppet and the Dettah Ice Road Run, events that truly captured the spirit of outdoor adventure and perseverance.
- **April 11:** High school staff engaged in a Professional Development Day while Grades 9–12 students had a day off. It was also a day of hands-on learning at Skills Canada, hosted at Summit Air.
- **April 23:** We recognized Administrative Professionals Day—celebrating the incredible individuals who keep our schools running smoothly!
- **April 26:** We wrapped up the month with our Long Term Service Awards, honouring 46 staff members who together have given more than 580 years of service to our students and community. Congratulations and thank you!



Shirley Zouboules
Superintendent

UPCOMING EVENTS

May

- 01-04** Junior Super Soccer
- 05** Red Dress Day
- 07** Teacher Appreciation Day
- 07-11** Senior Super Soccer
- 09** No School JK-12 (Culture Day)
- 10-11** Chamber of Commerce Spring Trade Show
- 11** Mother's Day
- 12** Committee of the Whole (District Office 12:00pm)
- 13** Board Meeting (District Office 7:00pm)
- 15** PAC Chair Meeting (District Office 12:00pm)
- 19** No School (Victoria Day)
- 20** YK1 Historical Walk (in front of MHS Log Cabin)

May is...

- Speech and Hearing Month
- Asian Heritage Month
- Canadian Jewish Heritage Month
- Polish Heritage Month



We're also proud to highlight the amazing efforts happening across our schools—here are just a few recent examples:

-  **Ecology North's Bottle Depot Contest:** Congratulations to SJF for placing 1st and RLN for taking 3rd! Participating groups collectively recycled over 52,000 containers in March—a fantastic achievement for both sustainability and school spirit.
-  **Cabane à sucre Fun at NJM:** NJM students enjoyed a sweet and educational French cultural experience, with their French teacher serving fresh taffy on snow
-  **WMS Grade 6 Garden Project at Avens:** WMS sixth graders partnered with senior residents at Avens to plant seeds together. They'll return soon to continue this meaningful intergenerational gardening project—a beautiful example of community connection and learning.
-  **SJF Grade 9 Spring Carnival:** Students participated in traditional activities such as tea boiling and fish preparation, blending culture and hands-on learning

Looking Ahead: What's Coming Up in YK1

May promises to be another month full of energy and important moments:

- **Junior Super Soccer** kicks off May 1–4, followed by **Senior Super Soccer** from May 7–11.
- On May 5, we observe the **National Day of Awareness for Missing and Murdered Indigenous Women, Girls, and 2SLGBTQI+ People** (also known as **Red Dress Day**)
- **Teacher Appreciation Day** is on May 7 — thank you to our amazing educators!
- **Spring Trade Show** runs May 10–11 — a great chance to explore local businesses and services.
- **YK1 Governance Meetings:** Committee of the Whole (May 12) and Board Meeting (May 13) at the District Office
- We're continuing to celebrate YK1's 85th Anniversary with the opening of a **Historical Walk** at the historic log cabin schoolhouse. Come check out the exhibit between May 20-June 13.
- **Spring Concerts** will take place throughout the month — check below for dates and come support our talented students!

As always, we appreciate the support and involvement of our families, staff, and students. Thank you for helping to make our school communities strong, vibrant, and welcoming.

Warm regards,
Shirley Zouboules
Superintendent - YK1 Schools

PAC Meeting Dates:

WMS	May 14, time TBD
Chairs	May 15, 12:00pm at District Office
İtł'ò	May 15, 6:30pm
NJM	May 20, 7:00pm
RLN	May 21, 6:30pm
SJF	May 22, 7:00pm
MHS	May 28, 6:30pm
WMS	May 28, 6:30pm

Spring Concerts



WMS	May 14, time TBD
SFJ	May 21, 7:00pm (At NACC)
İtł'ò	May 22, 6:30pm
NJM	May 28, daytime TBD (Dress Rehearsal)
	May 29, evening time TBD (Main Performance)
MHS	May 28, 6:30pm (Gr. 5/6 - 8)
	May 29, 6:30pm (JK - Gr. 4/5)
RLN	May 29, 6:00pm



A Message from the Board

As we step into a new spring and the end of the school year is getting closer, I am excited to share a few thoughts with our school community on behalf of Trustees. This time of year gets especially busy with school sports, end of year concerts, review for exams and grad preparations – all while wanting to get outside and enjoy the sunshine. Every moment spent in the classrooms, hallways, playgrounds and other school spaces is a reflection of the dedication, creativity, and spirit of our students, educators, and families.



David Wasylciw
Chairperson

The Board is busy as planning for next year gets underway. Earlier in March, we were excited to receive funding under the National School Food Program to expand food options for students in schools. As well, we are making some changes to program configurations, consolidating the Intensive French program at Ecole William MacDonald School. In the coming weeks the Board will be reviewing the budget and holding the Ratepayers Meeting. More information on the budget and changes will be coming later in the month.

We'll be celebrating this 85th year of YK1 in June and I encourage everyone to join the events that are being organized!

A Message from Transdev:

We are excited to keep you in the loop!
Follow our Facebook page for:

-  New Routes
-  Scheduled Changes
-  Cancelled Routes



Scan this QR-Code
to find us instantly!



YK School Busses
by Transdev



Newsletter Giveaway

Scan the QR code for a chance to win this month's [Newsletter giveaway!](#)

Upcoming ILE Camps

-  **Grade 5 Tree camp:** May 26-30
-  **Grade 6 Hide camp:** June 10-13 This camp is also open to the community in the evenings of June 10-12
-  **Grade 8 canoe training and excursions:** ongoing between May - June

What is Red Dress Day?

[Learn more](#) and help raise awareness by wearing red on **May 5**



Feature Article

Camp Akaitcho: A Journey of Wilderness and Resilience



Fédéric Sonier

Post-intensive French grade 8,
Physical education, Outdoor Ed



Since its inception in 2003, Camp Akaitcho has offered students at William McDonald Middle School a truly unforgettable opportunity to explore the rugged northern wilderness. Designed by educators with a passion for experiential learning, the camp focuses on building essential survival skills, introducing traditional hunting and fishing practices, and fostering confidence, resilience, and a strong connection to the land.

This year's camp, held from March 2nd to 6th, brought together 16 dedicated Grade 8 students, each selected through a thoughtful application process involving a project and a written essay. Preparation began in early December with twice-weekly after-school meetings, where students organized gear and crafted seal skin or beaver mitts—essential gear for staying warm in the sub zero conditions.

As part of their training, participants completed a snowmobiling course to ensure safe travel across frozen terrain and a modified first aid course that focused on winter-specific injuries. The training not only equipped them with practical skills but also laid the foundation for a safe and successful experience.



"Snowmobiling with my friends was definitely a highlight of the trip," said Blake Ohokannoak, reflecting the excitement many students felt during the adventure.

The journey officially began on Sunday, March 2nd at 9:00 am, when students departed from William McDonald Middle School on snowmobiles bound for Namushka Lodge at Harding Lake—a 75-kilometre trek each way. The group, made up of 26 snowmobiles, included many first-time riders, yet the ride went off without a hitch. A special thank you goes out to The Great Slave Snowmobile Association, especially Hughie, Shaun, and Bryan, for guiding the team safely to camp.

Upon arrival, students settled into hand-built quinzees, snow shelters constructed during four earlier site visits. These shelters provided surprisingly cozy protection from the cold.

"Sleeping in the quinzee was an amazing experience. It was much warmer than I expected, and I really enjoyed it!" shared Jake Therrien.

Aaryan Pandoo echoed the sentiment, saying, "My favourite part of the trip was sleeping in the quinzee."



One group of students even had the unique experience of spending the night in an igloo, meticulously built by students and teachers.

Throughout the week, students took part in a range of traditional and survival-based activities, such as rabbit snaring, ptarmigan hunting, ice and net fishing, igloo building, and daily camp chores to maintain the site. They also participated in a fun and fast-paced Survival Skills Race, which was a big hit among the group.

"Braving the cold and doing the cold plunge with my friends was such a thrill. I also loved exploring the wooded area around the camp—it was beautiful and full of surprises"
Aven Ohokannoak

"I liked when we played on our snowmobiles in the powder and hunted some ptarmigan"
Solomon Young

"My highlight was playing card games on the deck and eating snacks together. I also liked when we played games in the lodge"
Lucy MacKay

"My highlight was snowmobiling with my new friends and putting into practice some survival skills I learned."
Hunter Houlind

"The cold plunge was definitely one of my favorite moments, but I also really enjoyed spending time with my friends. Whether we were chatting or doing outdoor activities, it was just great to be together."
Tessa Stewart

"Hunting was my favorite part of Camp Akaitcho. It taught me how we gather food traditionally, rather than just hunting for sport. It gave me a whole new perspective."
Elizabeth Stewart

"I enjoyed playing the Survival Skills Race to practice some of our survival skills."
Mia Miller

"I enjoyed hunting the ptarmigan and plucking them."
Araliya Fox



Ben Mager added, "One of the highlights of my trip was going on a ptarmigan hunt with my friends on Wednesday morning—it was such an exciting experience, they were everywhere! I'm also proud to say that I was the only one who caught a fish while ice fishing!"

Hillary Scott simply put it: "I liked snowmobiling out to camp and playing with my friends."

Camp Akaitcho would not be possible without the incredible support of the community. We extend our sincere thanks to Weaver and Devore, Matonabee Petroleum, and Outdoor Experts for their generous donations. We are also grateful to the NWT On The Land Collaborative and the Take a Kid Trapping Program, whose grants have been essential to the camp's continued success.

A heartfelt thank you goes to Namushka Lodge, and to Joe, Elyse, and Bryan Chorostkowski, for their ongoing hospitality and support in hosting this special program.

Camp Akaitcho continues to thrive because of the commitment of our volunteers, the generosity of our sponsors, and—most importantly—the spirit and enthusiasm of our students. We look forward to many more years of adventure, growth, and memories on the land.



Meet our Staff

Veronica Huber - Maintenance

Shoutout: After 25 years of service to YK1, Veronica retired on April 30th!

Favorite YK1 Memory: “When I was at J.H.S. the kids wanted to help, so at lunch time they helped with wiping down the tables and picking up garbage. At the end of the year I would have a little something for them for helping me. I will miss YK1 staff and the kids.”

Plans for Retirement: “I plan to move to Newfoundland and Labrador, where I plan to do a lot of fishing and travelling. Other hobbies I love include hiking, sightseeing, crocheting, reading, and listening to music.”



Janice Daly - SJF Librarian

Shoutout: After 36 years of service to YK1, Janice is retiring this year!

What I'll miss about YK1: “Working in libraries has been the best job ever! I truly feel I won the lottery in YK1, combining students, books, all of my artistic and creative skills. We have a fantastic School District, excellent resources and amazing students and staff that I will miss! Oh, and painting big...painting and oil pasteling large (Range Lake North school Library mural, drama and grad painting at Sir John). I normally work much smaller...”

Plans for Retirement: “My husband, Sean, also retired from YK1 in 2023. We look forward to traveling, painting, reading, and lots of walking together.”



Just one of the many amazing murals Janice has made



École Itlo (JK-5)
 5700 51A Avenue • X1A 1G7
 (867) 873-3477 • itlo@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/itlo
 Facebook: @yk1itlo



N.J. Macpherson School (JK-5)
 525 Range Lake Road • X1A 3X1
 (867) 873-4372 • njm@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/njm
 Facebook: @yk1njm



Mildred Hall School (JK-8)
 5408 50 Avenue • X1A 1E5
 (867) 873-5811 • mhs@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/mhs
 Facebook: @yk1mhs



Range Lake North School (JK-8)
 170 Borden Drive • X1A 3R1
 (867) 920-7567 • rln@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/rln
 Facebook: @yk1rln



École William McDonald Middle School (6-8)
 50 Taylor Road • X1A 3X2
 (867) 873-5814 • wms@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/wms
 Facebook: @yk1wms



École Sir John Franklin High School (9-12)
 4701 52 Avenue • X1A 2N8
 (867) 669-0773 • sjf@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/sjf
 Facebook: @yk1sjf

Chers élèves, parents et membres du personnel,

Alors que nous entamons le mois de mai sous les premiers rayons du soleil printanier, j'aimerais prendre un moment pour passer en revue les événements qui nous ont rassemblés ce mois-ci et les événements à venir au mois de mai. Comme toujours, nos écoles bourdonnent d'activités. Nous souhaitons remercier les élèves, les parents et les membres du personnel qui nous aident à mettre en place des possibilités d'apprentissage, tant à l'intérieur qu'à l'extérieur de la salle de classe.

Rétrospective : un mois riche en relations et en célébrations

Avril a été un mois occupé et stimulant à YK1.

- **4 avril** : Lors de la demi-journée fériée municipale, nous avons célébré le carnaval printanier de la Première Nation des Dénés Yellowknives et profité d'une fantastique démonstration de culture et d'esprit communautaire.
- **6 avril** : De nombreux élèves et familles ont participé au Yellowknife Ski Loppet (rallye de skide Yellowknife) et à la course sur la route de glace de Dettah, deux événements en plein air qui capturent parfaitement l'esprit d'aventure et la persévérance.
- **11 avril** : Le personnel de l'école secondaire a participé à une journée de perfectionnement professionnel tandis que les élèves de la 9^e à la 12^e année avaient un jour de congé. Cette journée a également été l'occasion pour les élèves de mettre en pratique leurs connaissances dans le cadre de la compétition annuelle de Compétences Canada, qui s'est déroulée dans les installations de Summit Air.
- **23 avril** : Nous avons célébré la Journée des professionnels de l'administration pour mettre en valeur les personnes incroyables qui assurent le bon fonctionnement de nos écoles!
- **26 avril** : Nous avons terminé le mois avec la Remise des prix pour longs états de service, en honorant 46 membres du personnel qui, ensemble, ont consacré plus de 580 années de service à nos élèves et à notre communauté.



Shirley Zouboules
Surintendante

Événements à venir

Avril

- 04** Demi-journée de conge civique (*fin des cours à midi*)
Carnaval de printemps de la Première Nation Dénée Yellowknives
- 06** Course de ski YK Loppet
- 07** Comité plénier des commissaires (*Bureau central à midi*)
- 08** Réunion mensuelle publique des commissaires (*Bureau central à 19h*)
- 11** No School for Gr. 9-12 Pas d'école pour les élèves de 9^e à 12^e année (*Journée pédagogique pour le personnel*)
Compétences Canada TNO (*Summit Air*)
- 18-21** Pas d'école (*Congé de Pâques*)
- 26** Les Prix de long services pour le personnel de YK1
- 30-04 mai** Super Soccer Junior



Nous sommes également fiers de souligner les activités remarquables qui ont été réalisées dans nos écoles. En voici quelques exemples récents.

 **Concours de recyclage de bouteilles d'Ecology North** : C'est l'école secondaire Sir John Franklin (SJF) qui a décroché la première place et l'école Range Lake North qui a décroché la troisième place! Félicitations! En mars, plus de 52 000 contenants ont été recyclés, une réussite remarquable, tant pour la durabilité environnementale que pour l'esprit scolaire.

 **Cabane à sucre à l'école NJM** : Les élèves de l'école N. J. Macpherson (NJM) ont pu goûter à de la tire sur la neige servie par leur enseignant de français – une expérience culturelle québécoise à la fois délicieuse et éducative.

 **Projet de jardinage de la classe de 6^e année de l'école William McDonald avec Avens** : Les élèves de 6^e année de l'école William McDonald ont planté des semences avec des personnes âgées de la résidence Avens. Ils reviendront bientôt pour continuer ce projet inspirant de jardinage intergénérationnel – une belle façon de tisser des liens tout en apprenant des autres.

 **Carnaval du printemps de la 9^e année de l'école SJF** : Les élèves ont participé à des activités traditionnelles, comme l'infusion de thé et la préparation du poisson, mélangeant apprentissages culturel et pratique.



Regard vers l'avenir : Que nous réserve le mois de mai à YK1?

Mai promet d'être un autre mois animé et rempli de moments importants.

- Le **tournoi Super Soccer junior** se déroulera du 1^{er} au 4 mai, suivi du **tournoi Super Soccer senior** du 7 au 11 mai.
- Le 5 mai, nous soulignerons la **Journée nationale de sensibilisation aux femmes, aux filles et aux personnes 2LGBTQI+ autochtones disparues et assassinées** (également connue sous le nom de la **Journée de la robe rouge**).
- Nous soulignerons la **Journée des enseignants** le 7 mai. Merci à nos formidables éducateurs!
- Le **Salon professionnel du printemps** se déroulera les 10 et 11 mai, une occasion incontournable de découvrir les entreprises et les services locaux.
- **Gouvernance de YK1** : la réunion du comité plénier aura lieu le 12 mai et celle du conseil d'administration, le 13 mai, au bureau de district.
- Nous continuons à célébrer le 85^e anniversaire de YK1 en présentant l'exposition **Historical Walk** à la petite école historique en bois rond. Venez découvrir l'exposition du 20 mai au 13 juin.
- Les **concerts de printemps** auront lieu tout au long du mois. Consultez les dates ci-dessous et venez encourager nos talentueux élèves!

Comme toujours, nous sommes reconnaissants du soutien et de l'implication des familles, de notre personnel et de nos élèves. Merci de contribuer à la force, au dynamisme et à la convivialité de notre communauté scolaire.

Cordialement,
Shirley Zouboules
Surintendante des écoles du district n° 1 de Yellowknife

PAC Meeting Dates:

WMS	May 14, time TBD
Chairs	May 15, 12:00pm at District Office
İtł'ò	May 15, 6:30pm
NJM	May 20, 7:00pm
RLN	May 21, 6:30pm
SJF	May 22, 7:00pm
MHS	May 28, 6:30pm
WMS	May 28, 6:30pm

Spring Concerts



WMS	May 14, time TBD
SFJ	May 21, 7:00pm (At NACC)
İtł'ò	May 22, 6:30pm
NJM	May 28, daytime TBD (Dress Rehearsal)
	May 29, evening time TBD (Main Performance)
MHS	May 28, 6:30pm (Gr. 5/6 - 8)
	May 29, 6:30pm (JK - Gr. 4/5)
RLN	May 29, 6:00pm



Message du conseil d'administration

En ce début de printemps et à l'approche de la fin de l'année scolaire, j'ai le plaisir de faire vous part de quelques réflexions du conseil d'administration. Cette période de l'année est particulièrement bien remplie : sports scolaires, concerts de fin d'année, préparation aux examens et préparatifs pour la remise des diplômes. En plus, le beau temps nous donne envie de sortir et de profiter du soleil. Chaque moment passé dans les salles de classe, les couloirs, les cours de récréation et ailleurs dans l'école témoigne de l'esprit de dévouement et de créativité des élèves, de leur famille et de nos éducateurs.



David Wasylciw
Président

Le conseil d'administration est très occupé à planifier les activités de l'année prochaine. Au début du mois de mars, nous avons été ravis de recevoir un financement au titre du Programme national d'alimentation scolaire afin d'élargir les options alimentaires pour les élèves dans nos écoles. Nous apportons également quelques changements à la configuration des programmes d'études, en consolidant le programme de français intensif à l'École William McDonald.

Dans les semaines à venir, le conseil examinera le budget et organisera la réunion des contribuables. Nous vous fournirons plus d'informations sur le budget et les changements à venir d'ici la fin du mois.

En juin, nous célébrerons le 85e anniversaire de l'Administration scolaire de district no 1 de Yellowknife, et je vous encourage tous à participer aux activités!

Message de Transdev :

Nous sommes heureux de vous tenir informé! Suivez notre page Facebook pour tout savoir sur les trajets d'autobus :

-  Les nouveaux trajets
-  Les changements prévus
-  Les trajets annulés



Balayez le code QR pour tous les détails!



YK School Busses
by Transdev



Concours du bulletin d'information

Balayez le code QR pour courir la chance de gagner [le concours du bulletin d'information de ce mois-ci!](#)

Prochains camps de langues et de cultures autochtones

-  Camp des arbres pour les élèves de 5e année : du 26 au 30 mai
-  Camp de tannage pour les élèves de 6e année : du 10 au 13 juin (ce camp est également offert au public en soirée, du 10 au 12 juin)
-  Entraînement et excursions en canot pour les élèves de 8e année : de mai à juin

Qu'est-ce que la Journée de la robe rouge?

Pour en savoir plus à ce sujet, cliquez [ici](#) et participez à cette journée de sensibilisation en portant du rouge le 5 mai.



Article vedette

Le Camp Akaitcho, au cœur de la nature et de la résilience



Fédéric Sonier

Enseignant de français post-intensif (en 8e année), d'éducation physique et de plein air



Depuis sa création en 2003, le Camp Akaitcho offre aux élèves de l'école intermédiaire William McDonald une occasion incomparable d'explorer la nature sauvage du Nord. Conçu par des éducateurs passionnés de l'apprentissage par l'expérience, le camp a pour objectif de donner aux élèves des compétences essentielles en matière de survie, de les familiariser avec les pratiques traditionnelles de chasse et de pêche ainsi que de renforcer leur confiance, leur résilience et leur lien avec la nature.

Cette année, le camp s'est déroulé du 2 au 6 mars et a réuni 16 élèves enthousiastes de 8e année. Chacun a été sélectionné à la suite d'un processus de candidature réfléchi. Pour pouvoir y participer, les candidats ont dû réaliser un projet et rédiger un essai. Les préparatifs ont commencé au début du mois de décembre. Les élèves se sont rencontrés deux fois par semaine pour préparer leur équipement (ils ont notamment fabriqué des gants en peau de phoque ou de castor, des objets indispensables pour rester au chaud dans des températures sous zéro).



Dans le cadre de leur formation, les participants ont suivi un cours de conduite de motoneige pour apprendre à se déplacer en toute sécurité sur la neige et la glace ainsi qu'un cours de premiers soins adapté qui était axé sur les blessures plus courantes en hiver. La formation leur a permis non seulement d'acquérir des habiletés pratiques, mais aussi de se préparer adéquatement pour que leur expérience se déroule en toute sécurité et soit une réussite.

« Faire de la motoneige avec mes amis a vraiment été un moment fort du camp, » souligne Blake Ohokannoak qui, comme les autres élèves, a eu beaucoup de plaisir pendant cette aventure.

Le camp a débuté le dimanche 2 mars à 9 h, lorsque les élèves sont partis de l'école William McDonald en motoneiges en direction du Namushka Lodge sur le lac Harding (un trajet de 75 km). Même si le groupe (de 26 motoneigistes) comptait plusieurs débutants, tout s'est déroulé sans accroc. Nous souhaitons remercier tout particulièrement la Great Slave Snowmobile Association, plus précisément Hughie, Shaun et Bryan, d'avoir accompagné le groupe à destination en toute sécurité.



À leur arrivée, les élèves se sont installés dans des huttes de neige (quinzee) construites à la main durant les quatre dernières visites au site. Étonnamment, ces abris protègent assez bien contre le froid.

« Dormir dans les huttes a été une expérience extraordinaire. Il faisait beaucoup plus chaud que ce à quoi je m'attendais, et j'ai vraiment aimé ça », déclare Jake Therrien.

Ben Mager ajoute : « L'un de mes moments préférés du voyage a été la chasse au lagopède avec mes amis le mercredi matin. C'était une expérience tellement excitante, il y en avait partout! Je suis aussi fier de dire que je suis le seul à avoir attrapé un poisson en pêchant sur la glace! »

« Braver le froid et faire un bain de glace avec mes amis a été une expérience incroyable. J'ai également adoré explorer la zone boisée autour du camp, elle était magnifique et pleine de surprises. »

Aven Ohokannoak



« J'ai aimé conduire la motoneige dans la poudreuse et chasser le lagopède. »

Solomon Young

« Mon moment préféré a été de jouer aux cartes et de manger ensemble. J'ai aussi aimé les périodes de jeux dans le chalet. »

Lucy MacKay

« J'ai beaucoup aimé faire de la motoneige avec mes nouveaux amis et mettre en pratique les techniques de survie que j'ai apprises. »

Hunter Houliand

« Le bain de glace a été l'un de mes moments préférés, mais j'ai aussi beaucoup aimé passer du temps avec mes amis. Que ce soit juste pour discuter ou faire des activités en plein air, c'était tout simplement génial d'être ensemble. »

Tessa Stewart

« J'ai aimé faire de la motoneige et jouer avec mes amis », résume simplement Hillary Scott.

Le Camp Akaitcho ne pourrait pas exister sans le soutien formidable de la communauté. Nous remercions sincèrement Weaver et Devore, Matonabee Petroleum et Outdoor Experts pour leurs dons généreux. Nous souhaitons également remercier NWT On The Land Collaborative et le programme Emmenez un enfant pratiquer le piégeage dont les subventions sont essentielles au succès continu du camp.

Nous remercions chaleureusement les propriétaires du Namushka Lodge, ainsi que Joe, Elyse et Bryan Chorostkowski, pour leur hospitalité et leur aide tout au long de l'organisation de ce camp spécial.

Le Camp Akaitcho continue de prospérer grâce à l'engagement de nos bénévoles, à la générosité de nos commanditaires et, surtout, à l'enthousiasme de nos élèves. Nous nous réjouissons à l'idée de vivre encore de nombreuses années d'aventure, de croissance et de souvenirs sur les terres ancestrales.

« La chasse a été mon activité préférée du Camp Akaitcho. J'ai pu apprendre comment nous rations traditionnellement la nourriture, plutôt que de chasser pour le plaisir. Cela m'a donné une toute nouvelle perspective. »

Elizabeth Stewart



« J'ai aimé participer à la course de survie pour mettre en pratique certaines de nos compétences de survie. »

Mia Miller

« J'ai aimé chasser les lagopèdes et les plumer. »

Araliya Fox

Rencontrez notre personnel

Veronica Huber, concierge

Mention spéciale : Après 25 ans de service à YK1, Veronica a pris sa retraite le 30 avril!

Meilleur souvenir de YK1 : « Quand j'étais à l'école J. H. Sissons, les enfants voulaient donner un coup de main, alors à l'heure du dîner, ils

aidaient à nettoyer les tables et à ramasser les déchets. À la fin de l'année, je leur donnais un petit quelque chose pour les remercier de m'avoir aidé. Mes collègues et les enfants vont me manquer. »

Projets pour la retraite : « Je prévois de m'installer à Terre-Neuve-et-Labrador, où j'aimerais beaucoup pêcher et voyager. Mes autres passe-temps sont la randonnée, les visites touristiques, le crochet, la lecture et la musique. »



Janice Daly, bibliothécaire de l'école SJF

Mention spéciale : Après 36 ans de service à YK1, Janice prend sa retraite cette année!

Ce qui me manquera de YK1 : « J'ai adoré travailler comme bibliothécaire! J'ai vraiment l'impression d'avoir gagné à la loterie avec YK1, où j'ai pu mettre à profit mes compétences artistiques et créatives entourée d'élèves et de livres. Nous avons une fantastique administration scolaire, d'excellentes ressources ainsi que des élèves et un personnel extraordinaire. Ils me manqueront! Oh, j'ai beaucoup aimé créer des œuvres à grande échelle, avec de la peinture et des pastels à l'huile (comme la murale de la bibliothèque de l'école Range Lake North et celle de l'école SJF). Je fais normalement des projets à plus petite échelle. »

Projets pour la retraite : « Mon mari, Sean, qui travaillait aussi pour YK1, a pris sa retraite en 2023. Nous avons hâte de voyager, de peindre, de lire et de faire beaucoup de promenades ensemble. »



L'une des merveilleuses murales que Janice a réalisées.





École Itl'ò (prém. à 5)
 5700 51A Avenue • X1A 1G7
 (867) 873-3477 • itlo@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/itlo
 Facebook: @yk1itlo



**École N.J. Macpherson
 (prém. à 5)**
 525 Range Lake Road • X1A 3X1
 (867) 873-4372 • njm@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/njm
 Facebook: @yk1njm



École Mildred Hall (prém. à 8)
 5408 50 Avenue • X1A 1E5
 (867) 873-5811 • mhs@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/mhs
 Facebook: @yk1mhs



**École Range Lake North
 (prém. à 8)**
 170 Borden Drive • X1A 3R1
 (867) 920-7567 • rln@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/rln
 Facebook: @yk1rln



**École intermédiaire William
 McDonald (6 à 8)**
 50 Taylor Road • X1A 3X2
 (867) 873-5814 • wms@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/wms
 Facebook: @yk1wms



**École secondaire Sir John
 Franklin (9 à 12)**
 4701 52 Avenue • X1A 2N8
 (867) 669-0773 • sjf@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/sjf
 Facebook: @yk1sjf